
 

IZVJEŠTAJI TIJELA HRVATSKE KOMORE PRIMALJA 

OD VELJAČE 2016. –PROSINCA 2016. GODINE 
 

 

Poštovane članice Skupštine Hrvatske komore primalja u nastavku dostavljamo Izvještaje tijela 

Hrvatske komore primalja koji sadrţavaju aktivnosti koje su se odvijale od posljednje Skupštine 

HKP u veljači 2016.  

 

Od aktivnosti Komore u 2016. godini posebno bih istaknuli slijedeće, kronološki poredane: 

 

veljača 2016. 

 

-  27.02.2016. godine odrţana je u Opatiji, u hotelu Adriatic, sjednica Skupštine Hrvatske 

komore primalja na kojem je usvojen Financijski izvještaj za 2015. godinu. Zapisnik sa sjednice 

Skupštine objavljen je na sluţbenoj web stranici Komore; http://www.komora-

primalja.hr/datoteke/Zapisnik%20sa%20sjednice%20Skuptine%20Hrvatske%20komore%20primalj

a%2027.02.2016.%201.pdf 

 

-  u svrhu racionalizacije troškova Komora primalja je odlučila organizirati  Strateško i 

operativno planiranje rada Komore za razdoblje 2016. do 2018. godine u isto vrijeme kad se 

odrţavala i sjednica Skupštine. Većina predsjednica PV i aktivnih volonterki Hrvatske komore 

primalja odazvalo se ovom konstruktivnom druţenju na kojem smo izradili plan aktivnosti Komore 

za razdoblje 2016. do 2018. godine. Više o Strateškom i operativnom planu moţete naći na web 

stranici Komore; http://www.komora-primalja.hr/arhiva-novosti/21-zanimljivosti/1504-hkp-2016-

2018 

 

- potpisali smo Ugovor o suradnji na projektu EU sa slovenskim kolegicama koji je fokusiran 

na inovativan obrazovni program za primalje koji bi omogućio autonomnu primaljsku praksu izvan 

okvira drţavnih ustanova te primaljsku skrb tokom trudnoće, poroĎaja, ali i u postporoĎajnom 

razdoblju.  

 

ožujak 2016.   

 

-  sudjelovali smo na Znanstvenom simpoziju „Opstetrički šok“. Posebnost ovog skupa bila je 

specifična, multidisciplinarna tematika kojom se bave porodničari, anesteziolozi, kardiolozi i 

primalje, svatko u svojem segmentu struke, a odnosi se na opstetrički šok, vodeći uzrok 

maternalnog morbiditeta i mortaliteta. 

 

travanj 2016. 

 

-  sudjelovali smo na edukaciji „Pravni, etički i medicinski aspekti suvremenog voĎenja 

poroda“, odrţanoj na Plitvicama. Komora je organizatorima (Klinika za ginekologiju i porodništvo 

KB Sveti Duh, Medicinski fakultet Sveučilišta u Zagrebu, HUBOL, HLK i HDGO) iznijela svoje 

stavove, smjernice i rješenja. ProvoĎenjem sustavne edukacije i kontinuirane primaljske skrbi 

bazirane na prirodnom poroĎaju dokazano se smanjuju dani boravka ţena i novoroĎenčadi u 

bolnicama, a samim time i troškovi njihove zdravstvene skrbi. Na takav način se manje koriste 

lijekovi, manje se izvode intervencije te je zadovoljstvo korisnica veće. U nastavku navodimo 

prijedloge rješenja koje smo iznijeli kako bi se sve navedeno zaista u praksi moglo i provesti.  
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 Uskladiti Zakon o zdravstvenoj zaštiti sa Zakonom o primaljstvu i Pravilnikom o 

minimalnim uvjetima u pogledu prostora, radnika i medicinsko-tehničke opreme za 

obavljanje zdravstvene djelatnosti. Naime Zakon o primaljstvu u čl. 24. navodi da se „na 

postupak osnivanja, privremene obustave i prestanka rada privatne prakse primalje 

primjenjuju odredbe Zakona o zdravstvenoj zaštiti”, dok Zakon o zdravstvenoj zaštiti u čl. 

147. uopće ne navodi prvostupnice primaljstva kao zdravstvene djelatnike koji mogu 

obavljati privatnu praksu. Hrvatska komora primalja je u nekoliko navrata traţila od 

nadleţnog ministarstva izmjenu spornog članka.  

 Uvesti  primaljske dokumentacije na radna mjesta za primalje. Naime, sukladno čl. 17. st. 3. 

ZOP-a „sadržaj i obrazac primaljske liste na prijedlog Hrvatske komore primalja propisuje 

ministar nadležan za zdravstvo”. Hrvatska komora primalja je već 2014. godine izradila 

prijedlog primaljske dokumentacije, prijedlog su podrţali i nadleţno ministarstvo i HZZO. 

MeĎutim, primaljske liste još uvijek nisu sluţbeno propisane od strane ministra iako se iste 

već nesluţbeno primjenjuju u nekoliko bolnica u Republici Hrvatskoj. Dok u “ostatku 

bolnica” odnosno u velikoj većini bolnica u RH primalje ispunjavaju sestrinske liste koje su 

apsolutno neprihvatljive za primaljska radna mjesta.  

 Zakonski definirati primaljska radna mjesta kako bi se na ista zapošljavale isključivo i 

jedino primalje, a ne i zdravstveni djelatnici drugih srodnih struka (prvenstveno medicinske 

sestre). 

 Educirati zainteresirane članice koje imaju srednje stručno obrazovanje, kvalifikaciju kakvu 

EU ne prepoznaje u primaljstvu. Predloţili smo da se razmotri sufinanciranje takve 

edukacije od strane drţave (moţda i preko EU fondova) pri nekom ili više Sveučilišta u RH. 

Prijedlog HKP je da se dio edukacije, po uzoru na EU trendove, organizira on-line, a praksa 

i ispiti bi se odraĎivali na licu mjesta.  

 Osigurati kontinuiranu primaljsku skrb za ţene – od planiranja začeća pa do kraja babinja. 

Naime, primalje bi se trebale skrbiti za rodilje i novoroĎenčad do 42 dana njihova ţivota, a 

što u praksi znači da bi primalje trebale preuzeti i dio patronaţe koji se odnosi na trudnice i 

babinjače, sukladno Direktivi 2005/36/EZ Europskog parlamenta i Vijeća EU 

 Organizirati, pri nekoliko rodilišta (za početak), porodne sobe gdje bi se o trudnicama 

isključivo brinule prvostupnice primaljstva i gdje bi raĎale ţene s niskorizičnom trudnoćom  

 Osigurati primaljama da u praksi počnu raditi sve djelatnosti navedene u čl. 15. a. i 15. b. 

Zakona o primaljstvu, a ne da iste odredbe predstavljaju tek „mrtvo slovo na papiru“. 

  Otvoriti preddiplomski studij primaljstva u Zagrebu i diplomske studije u RH.  

 

-  sastali smo se da gĎom. dr. sc. Ines Strenja-Linić, dr. med. predsjednicom Odbora za 

zdravstvo i socijalnu politiku kojoj smo iznijele probleme i poteškoće s kojima se trenutno borimo 

te ideje i planove na kojima radimo u svrhu promicanja ugleda naših članica i primaljske struke.  

 

svibanj 2016. 

 

- 05. svibnja 2016. obiljeţili smo MeĎunarodni dan primalja. Rodilišta diljem Hrvatske, na 

našu inicijativu, otvorila su svoja vrata kako bi svi zainteresirani imali priliku upoznati primalje, 

rodilište i dobiti potrebne informacije o porodu. Dan otvorenih vrata pojedinih rodilišta popratili su 

i mediji: HRT, RTL i Nova TV.  

Gostovali smo i  u HRT emisiji „Normalan ţivot“ te promovirale status primaljstva.  

 

-   izašao je novi broj Primaljskog vjesnika, dvadeseti po redu.   

 

- sudjelovali smo na tri važna sastanka u Ministarstvu zdravlja: 

 prvi je bio vezan za pilot projekt "Rodilišta prijatelji majki i djece" gdje se 

razgovaralo o vaţnosti samostalne kontinuirane primaljske skrbi. 

 drugi sastanak je odrţan  s pomoćnikom ministra dr. Bekavcem na kojem se 



razgovaralo o osnivanju Povjerenstva za primaljstvo koje bi trebalo početi sustavno 

rješavati probleme s kojima se suočava primaljstvo u Hrvatskoj. Predstavnici 

Komore upoznali su pomoćnika ministra dr. Bekavca o trenutnoj situaciju u 

primaljstvu, našim problemima, aktivnostima i postignućima. 

 treći sastanak je odrţan s pravnom sluţbom Ministarstva zdravlja u vezi davanja 

suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta. 

 

- obiljeţili smo godinu dana od pokretanja Portala za e-učenje na kojem primalje mogu slušati 

 edukacije i skupljati bodove. Trenutno su objavljena 4 besplatna e-tečaja zahvaljujući našim 

 partnerima:  

 1. “Višeosjetilni podraţaj i sretan, zdrav razvoj djeteta” 

 2. „Novosti u primjeni oktenidina“ 

 3. „Matične stanice kao lijek budućnosti“ 

 4. „Hitna kontracepcija“ 

 

lipanj 2016. 

 

- aktivno smo sudjelovali u projektu "Izrada standarda zanimanja/kvalifikacija uz 

unaprjeĎenje zdravstvenih studijskih programa". Prijavitelj projekta je bio Sveučilišni odjel 

zdravstvenih studija Sveučilišta u Splitu u partnerstvu sa Odjelom za zdravstvene studije Sveučilišta 

u Zadru, Medicinskim fakultetom Sveučilišta u Osijeku, Zdravstvenim veleučilištem u Zagrebu, 

Visokom tehničkom školom u Bjelovaru, Fakultetom zdravstvenih studija Sveučilišta u Rijeci, 

Studijem sestrinstva Sveučilišta u Dubrovniku, Filozofskim fakultetom Sveučilišta u Splitu i 

Hrvatskom komorom medicinskih sestara kao i brojnim suradnicima. Provedba projekta započela je 

1. srpnja 2015. godine i trajala je 15 mjeseci, tj. do 30. rujna 2016. godine. Dana 10. lipnja 2016. 

godine predstavnice Komore primalja, Barbara Finderle i Biserka Matok Glavaš, pohaĎale su 

trodnevni program obrazovanja pod nazivom "Projektna edukacija u zdravstvenom obrazovanju" 

koji se odrţavao u Varaţdinu, a dio je projekta "Izrada standarda zanimanja/kvalifikacija uz 

unaprjeĎenje zdravstvenih studijskih programa" sufinanciranog od strane Europske unije. 

 

- posjetili smo Babišku hišu u Postojni. Babiška hiša svojevrsni je kompromis izmeĎu 

bolničkog i kućnog poroĎaja. Radi se o projektu koji je pokrenut u Sloveniji 2011. i uspješno je  

zaţivio. Babiška hiša zapravo je posebni apartman unutar bolnice u kojemu se dobiva iznad 

standardna zdravstvena usluga i pristup drugačiji od bolničkog. Rodilja ima mir i intimniju 

atmosferu, moţe birati način poroĎaja kao i primalju koja će biti uz nju pod uvjetom da se radi o 

fiziološkoj trudnoći. 

 

-  Predsjednica Hrvatske komore primalja odazvala se pozivu Predsjednice RH te je 

prisustvovala 25. lipnja 2016. na svečanom primanju povodom 25. obljetnice drţavnosti Republike 

Hrvatske u Uredu Predsjednice Republike Hrvatske. 

 

 

srpanj 2016. 

 

- izradili smo analizu opsega samostalnosti primalja u bolničkim zdravstvenim ustanovama. 

Predmet ove analize je utvrditi zakonski i podzakonski okvir za punu primjenu Zakona o 

primaljstvu u dijelu u kojem je predmetni zakon uredio pitanje opsega samostalnosti djelovanja 

primalja (bez nadzora liječnika), na sekundarnoj razini zdravstvene zaštite, odnosno ispitati u kojoj 

mjeri vaţeći propisi doprinose ili ograničavaju punu primjenu predmetnog zakona. 

Analizu moţete pročitati na ovoj poveznici:http://www.komora-

primalja.hr/datoteke/primalje%20analiza%20lista%20izvora%20pdf%202.pdf 

Analizu smo dostavili Ministarstvu zdravlja i ostalim nadleţnim institucijama. 
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kolovoz 2016. 

 

- uz pomoć prvostupnica primaljstva izradili smo i proveli anonimnu anketu „Trebaju li nam 

uistinu visoko obrazovane primalje u Hrvatskoj?“. Većina anketiranih primalja, prvostupnica 

primaljstva, su u anketi navele da u praksi obavljaju samo poslove srednje stručne spreme i to 

prvenstveno priprema trudnica za porod. Ovdje ţelimo napomenuti, da anketirane primalje, navode 

„da zbog manjka kadra svi rade sve“. 

Nakon stečene diplome prvostupnice primaljstva, čak 61% posto ispitanika, ne obavlja poslove 

utvrĎivanje trudnoće, nadziranje fiziološke trudnoće i poroda na svim razinama zdravstvene zaštite. 

TakoĎer, 74% anketiranih ne obavlja šivanje epiziotomije i 66% ispitanika nema mogućnost šivanja 

rupture meĎice 1. i 2. stupnja. Sve navedene kompetencije su prvostupnicama primaljstva 

zajamčene Zakonom o primaljstvu, no kao što anketa pokazuje, u praksi to ne obavljaju. 

 

Komentari i napomene više anketiranih ukazuju na slijedeće probleme: 

-  neadekvatnu sestrinsku dokumentaciju koju ispunjavaju 

- administrativne poslove s kojim je većina glavnih primalja "zatrpana" te se ne stiţe 

 kvalitetno baviti strukom, 

-  nemogućnost patronaţne skrbi trudnica, babinjača i novoroĎenčadi koju većina zemalja u 

EU ima, a koju bi trebale obavljati prvostupnice primaljstva. 

 

Na pitanje „Jeste li nakon završetka studija promijenili vaše radno mjesto (sukladno obrazovanju)?“ 

68% anketiranih odgovorilo je negativno a njih 27% nije dobilo viši adekvatni koeficijent odnosno 

povećanje plaće sukladno stručnoj spremi. 

Ipak, najporaznijim pokazateljima smatramo ono što pokazuju sljedeći rezultati: 

-  čak 66% anketiranih je odgovorilo da ne obavljaju posao sukladan kompetencijama 

 prvostupnica primaljstva prema Zakonu o primaljstvu, 

-  te njih 71% odgovara da se njihov posao nije promijenio u odnosu na onaj što obavljale 

 kada su radile sa srednjom stručnom spremom.  

Drugim riječima, cijela generacija primalja je završila više obrazovanje, no na svojim radnim 

mjestima najčešće obavljaju  poslove namijenjena primaljama sa srednjom stručnom spremom. 

O rezultatima ove ankete obavijestili smo Ministarstvo zdravlja te ostale nadleţne institucije. 

 

- promovirali smo primaljstvo te pobliţe upoznali javnost sa školovanjem primalja u 

Hrvatskoj u emisiji HRT-a „Dobro jutro Hrvatska“. 

U emisiji smo ukazali na probleme obrazovanja primalja. Osim što je mali broj primalja 

visokoobrazovan, ne postoji diplomski studij za primaljstvo (magisterij) koji je nuţan za sve 

primalje koje ţele nastaviti s obrazovanjem kako bi primaljska struka bila što snaţnija i 

zastupljenija. 

 

rujan 2016. 

 

- Hrvatska komora primalja je dana 07.09.2016. godine, nakon mnogobrojnih upita, zaprimila 

odgovor, odnosno tumačenje Ministarstva zdravlja vezano za obavljanje pripravničkog staţa i 

polaganje stručnog ispita prvostupnica primaljstva. Prema dostavljenom mišljenju, prvostupnice 

primaljstva, koje su studij upisale akademske godine 2011./2012. ili godine nakon toga, nisu u 

obvezi obavljati pripravnički staţ i polagati stručni ispit ukoliko je završeni studij usklaĎen sa 

Zakonom o reguliranim profesijama i priznavanju inozemnih stručnih kvalifikacija. Isto tako, 

prvostupnicama primaljstva koje su studij upisale nakon ulaska RH u EU odnosno u akademskoj 

godini 2013./2014., stručna kvalifikacija u drţavama članicama EU im se priznaje automatski bez 

obveze obavljanja pripravničkog staţa i polaganja stručnog ispita.  



Zaključno, prema mišljenju Ministarstva zdravlja, studijski program redovnog studija primaljstva u 

Splitu usklaĎen je sa Zakonom o reguliranim profesijama i Direktivom 2005/36/EC Europskog 

parlamenta i Vijeća o priznavanju stručnih kvalifikacija od 7. rujna 2005. godine, budući isti ima 

uključenu praktičnu nastavu. Nadalje, 28. studenog 2016. u suradnji sa Sveučilištem u Splitu, 

Podruţnica – Sveučilišni odjel zdravstvenih studija, dobili smo povratnu informaciju da će isti 

izdavati potvrde da je student/ica stekao/la obrazovanje prema sveučilišnom programu usklaĎenom 

sa Zakonom o reguliranim profesijama i priznavanju inozemnih stručnih kvalifikacija. Hrvatska 

komora primalje će prilikom upisa u Komoru i prilikom izdavanja licence od prvostupnica/ika 

primaljstva koji nisu obavljali pripravnički staţa i polagali stručni ispiti zatraţiti dostavu potvrde 

fakulteta da su završile/ili studij prema integriranom curriculumu, odnosno obrazovanje prema 

sveučilišnom programu usklaĎenom sa Zakonom o reguliranim profesijama i priznavanju 

inozemnih stručnih kvalifikacija. 

- predstavnice Hrvatske komore primalja sudjelovale su na sastanku EMA u Bugarskoj. Sam 

dolazak hrvatskih delegata i smještaj je bio sufinanciran od strane EMA-e. U sklopu sastanka su 

odrţana brojna  predavanja o utjecaju na daljnji ţivot djeteta tj. kako poroĎaj moţe utjecati na 

daljnji ţivot pojedinca u odrasloj dobi, predavanje o mortalitetu, posebno se raspravljalo o 

izbjeglicama i migrantima, te skrbi koja im se pruţa, a hrvatski delegati su na tu temu i odrţali 

predavanje. 

-  predstavnici Komore sudjelovali su i na Paneuropskom sastanku ICM-a koji se takoĎer 

odrţao u Bugarskoj. Kao najznačajniju aktivnost, navodimo kako ICM radi na PROFESSIONAL 

CARDS za medicinske sestre i primalje kako bi im pomogao u pruţanju kvalitetnije zdravstvene 

zaštite. 

 

listopad 2016. 

 

- na inicijativu Hrvatske komore primalja, na Zdravstvenom veleučilištu u Zagrebu odrţan je 

sastanak na kojem se razgovaralo o mogućnosti otvaranja studija primaljstva u Zagrebu: redovnog, 

izvanrednog te bridging programa za primalje. Bridging program je za primalje koje su završile 

studij sestrinstva, a rade na poslovima primaljstva. Spomenut je i diplomski studij primaljstva. 

Dekan Zdravstvenog veleučilišta iskazao je veliki interes za sve programe, posebice za izvanredni 

studij primaljstva. Otvaranjem studija za primalje u Zagrebu konačno bi glavni grad Hrvatske dobio 

prvi primaljski studij. Taj studij bi olakšao studiranje zainteresiranima koji zbog financijskih, 

obiteljskih, poslovnih ili drugih razloga nisu u mogućnosti studirati primaljstvo u Rijeci ili Splitu. 

Komora se iskreno nada da će navedeni sastanak u konačnici dati pozitivan rezultat te da će se dugo 

očekivani studij zaista i otvoriti u gradu Zagrebu.  

 

- na inicijativu Hrvatske komore primalja odrţan je sastanak u HZZO na kojem se 

razgovaralo o nekoliko bitnih tema iz područja primaljstva i to o mogućnosti otvaranja primaljske 

prakse i ugovaranja preko HZZO-a, samostalnosti primalja unutar bolničkog sustava, primaljskoj 

dokumentaciji kao i o inicijativi "Rodilišta-prijatelji majki" te broju primalja koje bi trebale biti 

uključene u ovu inicijativu. Predstavnici HKP iznijeli su problematiku s kojom se susreću pri 

pokušajima osiguravanja svih potrebnih uvjeta, prilika i mogućnosti za primalje u nadi kako će se 

ovakvim sastancima i lobiranjima neki od dugogodišnjih problema napokon riješiti. 

 

- radimo na izmjenama, dopunama i novim pravilnicima Komore. 

 

-  putem sluţbene web stranice Komore provedeno je savjetovanje s javnošću, sukladno 

Zakonu o pravu na pristup informacijama, o dva prijedloga pravilnika; 

  

1. Prijedlog Pravilnika o postupku upisa u Registre Hrvatske komore primalja i to do 30.10.2016.  

U Izradu novog Pravilnika prvenstveno smo krenuli nakon zaprimljenog tumačenja članka 133. 

Zakona o zdravstvenoj zaštiti od strane Ministarstva zdravlja prema kojem prvostupnica primaljstva 



odnosno prvostupnik primaljstva koja/i je završila/o obrazovanje prema integriranom curriculumu 

sukladno odredbama Zakona o zdravstvenoj zaštiti nije u obvezi obavljati pripravnički staţ i 

polagati stručni ispit.  

Isto tako, odreĎeno je tijelo/a koje odlučuje o postupku upisa, spornih upisa i ispisa te nadleţno 

tijelo za ţalbu protiv Rješenja o upisima i ispisima u Registar. 

Nadalje, Pravilnikom smo regulirali slučajeve kada se  primalja, primalja-asistentica, primaljski 

asistent, prvostupnica/ik primaljstva ili magistra/magistar primaljstva, po poloţenom stručnom 

ispitu, nije učlanila/o u Komoru duţe od 1 (jedne) godine odnosno u slučaju da se po uspješnom 

završetku temeljnog obrazovanja nije učlanio/la u Komoru duţe od 3 (tri) godine. Prijedlogom 

Pravilnika iste/i se upućuju na provjeru znanja pred Ispitnom komisijom Komore primalja. Izrazi 

koji se koriste u ovom Pravilniku rodno smo osvijestili, tako da se odnose i na ţenski i na muški rod 

te smo jasno propisali postupak ispisa iz Registara Komore. 

Pravilnik o postupku upisa u Registre Hrvatske komore primalja usvojen je na 56. sjednici Vijeća i 

stupio  je na snagu 29.11.2016.  

 

2. Prijedlog Pravilnika o sadrţaju, rokovima i postupku trajnog stručnog usavršavanja primalja, 

primalja-asistentica, primaljskih asistenata, prvostupnika/ica primaljstva i magistra primaljstva do 

04.11.2016.  Najvaţnije izmjene u istom su: 

1.  Unutar 6 godina, primalja mora prisustvovati jednoj vrsti edukacije na kojoj je 

 minimalno jedna tema iz područja etike u primaljstvu, jedna tema iz područja 

 zakonodavstva u primaljstvu, jedna tema iz područja psihologije i novost je obveza 

 prisustvovanja edukaciji na temu CPR novoroĎenčeta i odrasle osobe. 

2. Pravilnikom je propisano da najviše 70% bodova moţe biti prikupljeno putem 

 portala e-učenje. 

3. Zahtjev za donošenje Odluke o umanjenju broja bodova podnosi se Povjerenstvu u 

 roku od 90 dana od dana proteka razdoblja od 12 mjeseci unutar kojeg primalja nije 

 bila u mogućnosti sakupljati bodove. 

4. Omogućena je prijava stručne edukacije elektronskim putem koja ne treba sadrţavati 

 pečat organizatora i potpis odgovorne osobe. Obrazac za elektronsku prijavu 

 dostupan je na web stranicama Komore. 

5. Rok za upis bodova sudionicima stručnih edukacija je 60 dana od dana donošenja 

 odluke o Zamolbi za individualno priznavanje bodova na stručnoj edukaciji. 

6. Propisan je rok od 60 dana od dana  primitka Prijave plana stručnih sastanaka za 

 donošenje odluke o priznavanju stručnih sastanaka, njihovoj kategorizaciji i broju 

 bodova za aktivne i pasivne sudionike . 

7. Propisano je bodovanje za sudjelovanje u radu Povjerenstava i Radnih skupina i to 3 

 boda godišnje te sudjelovanje u radu Područnih vijeća Predsjednica PV sa 5 bodova a 

 Zamjenica predsjednica i Predstavnica Područnih vijeća sa 4 boda godišnje. 

 Povjerenstvo boduje sudjelovanje u radu Tijela Komore po sluţbenoj duţnosti, 

 najkasnije do 31.12. za tekuću godinu ukoliko je članica bila dio toga tijela najmanje 

 10 mjeseci u  tekućoj godini. 

8. Završen studij primaljstva boduje se sa 30 bodova a završen bridging program za 

 prvostupnicu primaljstva boduje se sa 15 bodova. Bodovanje se vrši na temelju 

 Zamolbe za individualno priznavanje bodova uz koji se prilaţe odgovarajući dokaz 

 (preslika Diplome ili Uvjerenja o završenom studiju) a podnosi se Povjerenstvu za 

 stručna pitanja i trajno usavršavanje u roku od 6 mjeseci od uspješnog završetka 

 studija. 

9. Godišnja sjednica PV  boduje se sa 6 bodova aktivno i 4 boda pasivno, a reizborna 

 sjednica PV boduje se sa 8 bodova aktivno i 6 bodova pasivno. 

 



Pravilnik o sadrţaju, rokovima i postupku trajnog stručnog usavršavanja primalja, primalja-

asistentica, primaljskih asistenata, prvostupnika/ica primaljstva i magistra primaljstva usvojen je na 

55. sjednici Vijeća i stupio je na snagu 18.11.2016. 

 

- Certitudo d.o.o. za zastupanje u osiguranju sa svojim partnerom Generali osiguranjem d.d., 

pripremio je za članove/ice Komore i članove njihovih obitelji ekskluzivnu ponudu o kojoj više 

moţete saznati na ovoj poveznici: http://www.komora-primalja.hr/datoteke/Certitudo%20letak.pdf 

 

- odrţana je on-line sjednica Skupštine na kojoj je usvojen Rebalans (preraspodjela 

financijskih sredstava) iz Financijskog plana za 2016. godinu i donesena je Odluka o kriterijima 

plaćanja predujmom koju smo donijeli na prijedlog knjigovodstvenog servisa sukladno novitetima u 

financijskom poslovanju neprofitnih organizacija. 

Zapisnik sa sjednice Skupštine moţete naći na sljedećoj poveznici: 

http://www.komora-primalja.hr/izvjestaji-i-zapisnici/zapisnici/1560-zapisnik-sa-on-line-sjednice-

skupstine-hrvatske-komore-primalja 

 

-  sudjelovali smo 07. listopada 2016. godine u Multimedijskom centru KBC Sestre 

milosrdnice na 4. Simpoziju o dojenju „ Dojenje: temelj odrţivog razvoja“. Cilj je hrvatskih IBCLC 

savjetnica za dojenje prenijeti nova saznanja o dojenju svim zainteresiranima te razmijeniti svoja 

iskustva u radionicama.  

 

- sudjelovali smo na Jubilarnom XL. Simpoziju Hrvatske udruge za promicanje primaljstva, 

PRIMALJSTVO - drevna vještina u modernom svijetu u trajanju od dva dana. Prije samog 

Simpozija sastale su se predsjednice Područnih Vijeća i članice Vijeća koje su bile prisutne na 

samom Simpoziju kako bi raspravile o ovogodišnjim aktivnostima Komore. 

 

studeni 2016. 

 

- 03. studenog 2016. godine odrţan je  sastanak u Ministarstvu zdravstva, Povjerenstva za 

zaštitu i promicanje dojenja u koje je Komora uključena. Prema dnevnom redu sastanka, govorilo se 

o izvješću s Kongresa Svjetske zdravstvene organizacije “Inicijativa Rodilišta – prijatelj djece” 

odrţanog u Ţenevi u listopadu ove godine, Planu aktivnosti za izradu Programa za zaštitu i 

promicanje dojenja u RH od 2017. - 2020., o inicijativi za osnivanje banke mlijeka u RH, 

informiralo se o rezoluciji 69. pod nazivom “Guidance on ending the inappropriate promotion of 

foods for infantsand young children” te o mišljenju na prijedlog Priručnika za majke nedonoščadi. 

Prisutne je pozdravio i dr. Bekavac te iznio svoju potporu Povjerenstvu i njegovim aktivnostima. 

 

- Na poziv novog Ministra zdravstva prof. dr. sc. Milan Kujundţić, dr.med., primarijus, 

FEBGH  05. studenog 2016. godine je organiziran sastanak u prostorijama Ministarstva zdravstva. 

Sastanku su prisustvovale predstavnice Hrvatske komore primalja s predstavnicima Hrvatske 

komore medicinskih sestara, Hrvatske komore fizioterapeuta, Hrvatske komore zdravstvenih 

radnika i Hrvatske udruge medicinskih sestara. Ispred Ministarstva zdravstva prisutan je bio 

Ministar Milan Kujundţić i dr. Bekavac. Ministar je pozdravio prisutne, obećao bolji dijalog i 

komunikaciju, te napomenuo kako Komore doţivljava kao partnere. 

Komore su mu zaţeljele dobrodošlicu i čestitale. Potom smo iznijeli glavne probleme s kojima se 

susrećemo, a koji su u nadleţnosti Ministarstva zdravlja. Glavna tri problema koje smo imali priliku 

iznijeti su: 

1.) PRIMALJSKA DOKUMENTACIJA NA RADNIM MJESTIMA ZA PRIMALJE - Komora je 

već 2014. godine izradila prijedlog primaljske dokumentacije, prijedlog su podrţali i nadleţno 

ministarstvo i HZZO. MeĎutim, primaljske liste još uvijek nisu sluţbeno propisane od strane 

ministra iako se iste već nesluţbeno primjenjuju u nekoliko bolnica. Dok u velikoj većini bolnica u 

http://www.komora-primalja.hr/datoteke/Certitudo%20letak.pdf
http://www.komora-primalja.hr/izvjestaji-i-zapisnici/zapisnici/1560-zapisnik-sa-on-line-sjednice-skupstine-hrvatske-komore-primalja
http://www.komora-primalja.hr/izvjestaji-i-zapisnici/zapisnici/1560-zapisnik-sa-on-line-sjednice-skupstine-hrvatske-komore-primalja


RH primalje ispunjavaju sestrinske liste koje su apsolutno neprihvatljive za primaljska radna 

mjesta. 

2.) PITANJE SUGLASNOSTI NA STATUT HRVATSKE KOMORE PRIMALJA te usklaĎivanje 

zakonodavstva. 

3.) OSIGURAVANJE PRAKSE - Osigurati primaljama, posebice prvostupnicama primaljstva, da u 

praksi počnu raditi sve djelatnosti navedene u čl. 15.b Zakona o primaljstvu, kako te djelatnosti ne 

bi bile tek „mrtvo slovo na papiru“. 

 

- 07. studenog 2016. odrţali smo sastanak s dr. sc. Ruţica Palić Kramarić, dr. med. 

pomoćnicom Ministra zdravstva o samostalnosti primaljske struke, primaljskim listama, Statutu 

Komore i drugim vaţnim temama vezanim za primaljsku struku. 

 

-  prisustvovali smo i na XXX. Perinatalnim danima „Ante Draţančić" u Zagrebu, Buzin. Skup 

je otvorio prof. dr. sc. Josip Đemliš, predsjednik Hrvatskog društva za perinatalnu medicinu. 

Smatramo da naše dvije struke trebaju suraĎivati i organizirati niz zajedničkih edukacija jer i u 

praksi blisko suraĎujemo. Skup je pozdravio i prof. Čorušić u ime Predsjednice Republike Hrvatske 

Kolinde Grabar Kitarović. U svom je uvodnom govoru spomenuo i primalje kao vaţne dionike 

cijelog procesa rada. 

 

- od 11. do 13. studenog 2016. godine prisustvovali smo na 2. Hrvatskom simpoziju 

medicinskog prava na temu "Medicinsko pravo u sustavu zdravstvene djelatnosti" u organizaciji 

Pravnog fakulteta u Splitu, Sveučilišta u Splitu, suorganizaciji HLK i HKZR i pod visokim 

pokroviteljstvom Predsjednice Republike Hrvatske Kolinde Grabar Kitarović. Predavači na 

Simpoziju su bili iz zdravstvene i pravne struke te su se posebno osvrnuli na pacijente kao korisnike 

zdravstvenih usluga, ali i na odgovornost zdravstvenih radnika te pitanja iz područja Etike u 

zdravstvu. Simpozij je otvorio zamjenik ministra zdravstva dr. med. Ivan Bekavac te je najavio da 

će se u 2017. pristupiti cjelovitoj reformi zdravstva, izrazivši nadu da će zaključci ovog Simpozija u 

tome pripomoći. 

 

-  25. studenog 2016. godine se odrţao Stručno znanstveni skup Godina primaljstva pri 

Fakultetu zdravstvenih studija. Skupu su prisustvovale primalje iz raznih dijelova Hrvatske te 

kolegice iz Srbije i Slovenije kao i studentice primaljstva. Skup su pozdravili čelni ljudi Fakulteta 

zdravstvenih studija i Klinike za ginekologiju i porodništvo iz Rijeke koji su dali svoju podršku. 

Ova godina proglašena je godinom primaljstva na Fakultetu zdravstvenih studija Sveučilišta u 

Rijeci. Rijeka je prva u Republici Hrvatskoj prepoznala vaţnost edukacije primalja i otvorila studij 

primaljstva. Nadamo se da će uskoro biti otvoren i diplomski studij kako bi primalje mogle nastaviti 

edukaciju u struci. 

Predavanja su multidisciplinarna. Prisutni su slušali o etičkim i pravim aspektima primaljstva, 

identitetu primalja te nizu drugih zdravstvenih tema vezanih uz primaljstvo. 

 

- U tijeku  je izrada Pravilnika o sistematizaciji radnih mjesta u nekoliko zdravstvenih 

ustanova u Republici Hrvatskoj.  

Hrvatska komora primalja uputila je nekoliko dopisa kojima ukazuje na nepravilnosti vezane za 

primaljska radna mjesta, dala preporuke kako da se iste uklone te da se odredbe Pravilnika o 

sistematizaciji radnih mjesta usklade sa Zakonom o primaljstvu i Pravilnikom o minimalnim 

uvjetima u pogledu prostora, radnika i medicinsko-tehničke opreme za obavljanje zdravstvene 

djelatnosti.  

- Pozivamo Vas da se javite u Komoru ukoliko je u Vašoj ustanovi u  tijeku izmjena Pravilnika 

o sistematizaciji kako bi Komora mogla pravovremeno reagirati i na taj način zaštiti primaljska 

radna mjesta! 

 

 

https://www.facebook.com/komoraprimalja/photos/pcb.10154113170698565/10154113169918565/?type=3
https://www.facebook.com/komoraprimalja/photos/pcb.10154113170698565/10154113169918565/?type=3


 

prosinac 2016.  

 

- dana 02.12.2016. zaprimili smo od Ţupanijskog drţavnog odvjetništva u Puli-Pola Rješenje 

kojim se odbacuje kaznena prijava protiv Barbare Finderle zbog jednog produljenog kaznenog 

dijela protiv sluţbene duţnosti – zlouporabom poloţaja i ovlasti počinjenog na štetu Hrvatske 

komore primalja, da se odbacuje kaznena prijava protiv Kristine Mikuličić, Blaţenke Rafaj, Erike 

Spirić i Bojane Kalčić zbog jednog kaznenog dijela pomaganjem u počinjenju produljenog 

kaznenog dijela protiv sluţbene duţnosti – zlouporabom poloţaja i ovlasti, te da se odbacuje 

kaznena prijava protiv Barbare Finderle zbog tri kaznena dijela protiv osobne slobode prijetnjom, 

odnosno odbačene su sve kaznene prijave podnesene protiv Barbare Finderle, Kristine Mikuličić, 

Erike Spirić, Blaţenke Rafaj i Bojane Kalčić. 

 

Iz obrazloţenja Rješenja ŢDO Pula-Pola razvidno je da su isti zaključili da nitko od navedenih nije 

sudjelovao u radnjama protivnim zakonu te da je Komora poslovala u zakonskim okvirima. Iako 

niti u jednom trenutku nismo sumnjali u ovakav ishod, svakako nam je drago dobiti jednu pozitivnu 

informaciju u nadi da je vrijeme da svi skupa krenemo dalje boreći se za dobrobit primaljstva. 

 

- U tijeku je izrada prijedloga Pravilnika koji će regulirati mogućnost otvaranja privatne 

prakse, te će isti biti stavljeni na javno savjetovanje tijekom prosinca a Pravilnici će biti doneseni 

početkom 2017. godine. 

 

- dana 08.12.2016. zaprimili smo Rješenje Visokog trgovačkog suda RH od 08. studenog 

2016. kojim se odbija ţalba Hrvatske komore primalja vezano za upis Izmjena i dopuna Statuta na 

temelju šutnje uprave. 

 

VIJEĆE HRVATSKE KOMORE PRIMALJA 

Vijeće HKP je u periodu od veljače 2016. do 01.12.2016. radilo u sastavu: predsjednica Vijeća HKP 

Erika Spirić, zamjenica predsjednice Vijeća HKP Ţeljka Ţivković, članice Vijeća HKP Milkica 

Niţić, Ksenija Šalov, Karmen Cecarko Vidović, Neda Davidović i Silvija Wurth. Vijeće HKP je 

odrţalo 23 sjednice, od toga 4 sjednice uţivo, ostale sjednice su se odrţale online. Vijeće je donijelo 

2 nova Pravilnika (Pravilnik o sadrţaju, rokovima i postupku trajnog stručnog usavršavanja 

primalja, primalja-asistentica, primaljskih asistenata, prvostupnika/ica primaljstva i magistra 

primaljstva i Pravilnik o postupku upisa u registre Hrvatske komore primalja) te izmjene i dopune  

čitavog niza akata Komore. Raspisivalo je natječaje za predsjednice, zamjenice predsjednica i 

predstavnice pojedinih Područnih vijeća te biralo iste prema čl. 19. Pravilnika o izboru 

predsjednika, zamjenika i predstavnika Područnih Vijeća. TakoĎer, Vijeće HKP je odlučilo o 

suradnji s Johnson & Johnson i o suradnji u projektu RODA.  

 

ETIČKO POVJERENSTVO HKP 

Etičko povjerenstvo je u periodu od veljače 2016. do 26.09.2016. radilo u sastavu: Nikolina 

Domazetović, Barbara Pahek - članice Povjerenstva i Ksenija Romih - predsjednica Povjerenstva. 

Dana 26.09.2016. Ksenija Romih podnijela je ostavku na mjesto predsjednice Etičkog povjerenstva, 

a dana 08.11.2016. na 55. on-line sjednici Vijeća Hrvatske komore primalja za članicu Etičkog 

povjerenstva izabrana je Mirjana Mate Ellö. Sjednica Etičkog povjerenstva odrţana je uţivo dana 

21.11.2016. te je za predsjednicu Etičkog povjerenstva izabrana Barbara Pahek. Etičkom 

povjerenstvu su podnesena  223 zahtjeva za oslobaĎanje od plaćanja članarine po raznim osnovama. 

Zahtjevima je udovoljeno u 184 slučaja, 5 zahtjeva su odbijena, svih 5 kao neosnovani. U ovom 

momentu u postupku rješavanja su 24 zahtjeva te njih 10 zbog nepotpune dokumentacije. 

 

POVJERENSTVO ZA STRUČNI NADZOR I KONTROLU KVALITETE HKP 



Povjerenstvo za stručni nadzor i kontrolu kvalitete HKP je u periodu od veljače do 21.06.2016. 

radilo u sastavu: Sonja Kočiš Čovran, Monika Grgić – članice Povjerenstva, Biserka Matok Glavaš 

– predsjednica Povjerenstva. Dana 21.06.2016. Monika Grgić podnijela je ostavku na mjesto 

članice Povjerenstva, a na 46. on-line sjednici Vijeća Hrvatske komore primalja odrţanoj dana 

22.07.2016. za članicu Povjerenstva je izabrana Alenka Blaţi. Povjerenstvo je odrţalo 3 sjednice 

uţivo i to 11.03.2016., 18.05.2016. i 24.05.2016. Povjerenstvo za stručni nadzor i kontrolu kvalitete 

od veljače 2016. do 01.12.2016. godine provelo je 9  redovitih a stručnih a nadzora, a dana 14. 

listopada 2016. godine trebao se provesti redoviti stručni nadzor nad radom primalje Sabine Vlašić 

u Općoj bolnici Šibensko - kninske ţupanije, Stjepana Radića 83, 22 000 Šibenik, meĎutim isti nije 

odrţan iz razloga što navedena primalja nad čijim radom se trebao provesti redoviti stručni nadzor 

nije bila prisutna na svom radnom mjestu zbog bolovanja, a odgovorna osoba u Općoj bolnici 

Šibenik o istome nije izvijestila Hrvatsku komoru primalja. 

 

POVJERENSTVO ZA STRUČNA PITANJA I TRAJNO USAVRŠAVANJE HKP 

Povjerenstvo za stručna pitanja i trajno usavršavanje je u periodu od veljače 2016. do 01.12.2016. 

radilo u sastavu Banana Kunina i Valentina Carboni – članice Povjerenstva te Suzana Haramina – 

predsjednica Povjerenstva. Povjerenstvo je zaprimilo 29 Zahtjeva za donošenje Odluke o umanjenju 

broja bodova te je 16 Zahtjeva usvojeno, 1 je odbijen kao neosnovana, 9 Zahtjeva je odbijeno kao 

preuranjeno, a 3 Zahtjeva su u postupku rješavanja. Povjerenstvo je zaprimilo 41 Prijavu stručne 

edukacije za 2016. godinu koje se prijavljuju neovisno od Plana stručnih edukacija, od toga je 38 

usvojeno, a 3 su u postupku rješavanja. Povjerenstvo za stručna pitanja i trajno usavršavanje je 

zaprimilo od veljače 2016. godine do 01.12.2016. godine 4 zahtjeva za provjerom znanja. 3 članice 

su pristupile ispitu provjere znanja, dok je 1 članica odustala. 

 

NADZORNI ODBOR HRVATSKE KOMORE PRIMALJA 

Nadzorni odbor Hrvatske komore primalja odrţao je sjednicu 12. rujna 2016. godine te je 

pregledana dokumentacija novčanog poslovanja za razdoblje od 01.01.2016. do 30.06.2016. godine. 

 

SUD HRVATSKE KOMORE PRIMALJA 

Sud Komore odrţao je dvije sjednice 02.06.2016. i 05.07.2016. 

Sud komore na sjednici odrţanoj dana 05. srpnja 2016. godine odlučivao je o Zahtjevima za 

pokretanje disciplinskih postupaka. Sud komore je briţljivo ocijenio rezultate cjelokupno 

provedenog prethodnog postupka, analizirao očitovanja svih sudionika u postupku, te u konačnici 

donio Odluku da se odbace Zahtjevi za pokretanje disciplinskog postupka. 

 

RADNA SKUPINA ZA PRIZNAVANJE INOZEMNIH STRUČNIH KVALIFIKACIJA HKP 

Radna skupina za priznavanje inozemnih stručnih kvalifikacija Hrvatske komore primalja je radila u 

sastavu Ţeljke Kuljak, Anamarije Bajt i Alenke Blaţi, koje su podnijele ostavke na mjesta članica te 

su stoga 11. kolovoza 2016. godine na temelju provedenog Javnog natječaja u Radnu skupinu 

izabrane tri nove članice: Erika Spirić, Biserka Matok Glavaš i Sonja Kočiš Čovran. 

U periodu od veljače 2016. do 01.12.2016. podnesen je 1 zahtjev za priznavanje inozemnih stručnih 

kvalifikacija te je u postupku rješavanja 1 zahtjev iz 2015. god., a 1 postupak je pozitivno riješen. 

Radna skupina odrţala je 2 sjednice uţivo i 2 ispita provjere osposobljenosti. 

 

 

2016. godinu obiljeţio je prerani odlazak naše drage kolegice Ksenije Romih, aktivne članice 

Komore od njenog samog osnutka te predsjednice Etičkog povjerenstva koja se uvijek borila za 

boljitak primaljstva. U našim srcima ostaje velika tuga i praznina. 

 

 

 

 



                                                                                   Predsjednica Hrvatske komore primalja                                                                                           

                                                                                       Barbara Finderle, bacc.obs. 

 


